
 

 

 

 

Dagsorden 

 

Der indkaldes til møde om Møde nr. 

Skolebestyrelsesmøde 2 

Mødedato Mødested  Møde 

start/slut 

 10. september 

2019 

Personalestuen 15.30-17.30 

Deltagere 

Mette Jensen (formand) 

Marianne Holm Kodahl (næstformand) 

Iben Schorling (forældrerepræsentant) 

Britt (forældrerepræsentant) 

Kim Dall Refsing(forældrerepræsentant) 

Maya Steensdatter Torp(forældrerepræsentant) 

Tine Roos(forældrerepræsentant) 

Victor Bødskov Poulsen 9B (elevrådsrepræsentant) 

Simon Zauner Bærentsen 9B (elevrådsrepræsentant) 

Christian Weber (medarbejder SFO) 

Nina Kulow (medarbejder) 

Lars Odgaard Sørensen (medarbejder) 

Peter Vest Hansen (afdelingsleder) 

Allan Bech (indskolingsleder) 

Thomas Vindeløv (viceskoleleder)   

Susanne Runge Hartwigsen (skoleleder) 

Bemærkninger 

Fraværende: Thomas Vindeløv, Kim Dall Refsing, Simon Zauner Bærent-

sen, Victor Bødskov Poulsen, Lars Odgaard Sørensen, Tine Roos 

 

Referat 

 

 

1. Godkendelser 
a. Referat  

b. Dagsorden  

 
2. Beslutninger: 

Ingen 

 

 

 

 

Bakkeskolen 

 

Dato 7. juni 2019 

Udsendt af 

Susanne Runge Hartwigsen 

 

Afbud til 

Susanne Runge Hartwigsen 

Direkte telefon 79 79 77 75 

E-mail suhar@kolding.dk 
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3. Afgivelse af høringssvar: 
 Ferieplan 2021-22 (se bilag) 

Skolebestyrelsen har ingen bemærkninger til ferieplanen. 

 

4. Emnedrøftelser: 
 
a. Princip for den åbne skole 

Vi drøftede rammen for den åbne skole og anser den for meget bred. 
Mette udarbejder et endeligt udkast til gennemsyn og godkendelse på 
næste møde. 

Mette vil desuden gerne sætte et udvalgsarbejde i gang vedr. 

en forældrebank til den åbne skole.  

 

5. Nyt fra skolen 
a. Nyt fra formanden  

b. Nyt fra eleverne  

c. Nyt fra skolen  

 

Nyt fra Indskolingen 

Indskolingen:  

 

Vi har fået en god opstart på det nye skoleår. Der er blevet taget godt imod 

de nye 0.klasser og sagt pænt farvel til de nye 4. klasser. Det lader til at 

blive tre gode 0. klasser fyldt med dejlige børn, som er klar til at gå i skole 

og lære en masse ting. Vi har også sagt goddag til nogle nye voksne. Lærer 

Mette Krogh som bl.a. er en del af teamet omkring 1.a og 1.b., Mathias 

Derry som er faglærer i flere klasser i indskolingen samt Marianne Eriksen 

som er pædagog på 3. årgang og i SFO’en.  

 

Tiden fra sommerferien og frem til nu er gået med at implementere justerin-

gerne af folkeskolereformen med bl.a. afkortning af skoledagen. På Bakke-

skolen har vi i indskolingen valgt, at skolen slutter 13.25 alle dage. Dette 

bl.a. for at sikre en genkendelig struktur, fordi vi ved, det gavner de små 

elever. Men det har krævet lidt småjusteringer ift. særligt overgangen fra 

skole til SFO, som jeg vil mene, vi er kommet fint i mål med nu. Et fokus er i 

den forbindelse at gøre det endnu mere tydeligt for eleverne, hvornår vi er i 

skole, og hvornår vi er i SFO samt lave en tydelig markering af skoledagens 

afrunding. 

 

Vi holder fast i vores morgensamlinger fredag morgen, hvor vi stadigvæk op-

lever en god tilslutning og opbakning fra forældrene. Det er virkelig dejligt 

som afdelingsleder at være med til disse fine samlinger med god energi, 

glade børn og skønne sange.  
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Den kommende tid vil stå på et koncentreret arbejde omkring skolens nye 

mission ”At vores elever bliver kloge og opfindsomme samfundsbor-

gere, der deltager i bæredygtige fællesskaber”. Dette vil vi arbejde med 

afdelingsvis på vores afdelingsmøder og missionsmøder, men også på tværs 

af hele skolen.  

Pædagogerne i SFO’en har fx timer, hvor de arbejder i skoledelen med inklu-

sion. Det er blandt andet noget af dette, vi vil se nærmere på som en start i 

forhold til at blive klogere på, hvordan vi kan skabe bæredygtige fællesska-

ber. Her vil fokus være, hvordan vi kan blive bedre til at udnytte de knappe 

ressourcer ved bl.a. at samarbejde meget mere på tværs af årgangen.   

I 2.b opstarter også et meget spændende forløb omkring co-teaching, hvor 

vi på Bakkeskolen samarbejder med specialskolerne i Kolding for at blive 

endnu bedre til at skabe inkluderende læringsfællesskaber eller bæredygtige 

fællesskaber, om man vil. Carina Becker som er klasselærer derinde skal 

frem til jul samarbejde med Anette Slotsgaard, som har flere års erfaring 

med netop co-teaching. Det bliver spændende at følge. Efter jul skal vi have 

samme forløb i både 3.a og 0.b. 

På 0.årgang arbejder vores pædagog Mette Poulsen lige nu sammen med 

børnehaveklasseleder Pernille Larsen om at finde en model for, hvordan de 

sammen kan lave co-teaching i 0.c. På sigt bliver det spændende at tage 

disse erfaringer med ind i nogle af de andre klasser også. 

Arbejdet med missionen er en langstrakt proces, som kun lige har taget sin 

begyndelse. Men den bliver forhåbentligt både spændende og lærerig.  

 

I SFO’en arbejder vi lige nu hen imod den store elastikkrig, hvor vi drager 

mod Alminde Viuf Fællesskole og forhåbentligt kan genvinde pokalen og 

kalde os elastikkrigs-mestrene igen. Derudover har vi stor glæde af vores tre 

pædagoger, June, Kim og Mathias samt vores nye IGU-elev Heba. Som SFO 

er det rart at have fået mere tid til at lave aktiviteter efter justeringen af fol-

keskolereformen. Også SFO’en vil have et fokus rettet imod skolens mission, 

som vi vil forsøge at arbejde henimod på en måde, som giver mening i SFO-

regi.      

 

Nyt fra Mellemtrinnet 

Alle er ved at finde sig tilrette i nye fag og skemaer. Vi har budt den nye 4. 

årgang velkommen og hjælper dem med at finde sig tilrette med nye lærere, 

rammer og regler. 

Der er også kommet nye kolleger til, som har travlt med at lære både skole 

og børn at kende. Vi gør, hvad vi kan for at hjælpe dem hurtigt i gang. 

Vi har fortsat fokus på indbyrdes sprog og adfærd. Mobiltelefoner lægges i 

skabet om morgenen, så børnene kan fokusere på indbyrdes samvær uden 

om spil og sociale medier. 

Skoledagen er blevet kortere til fordel for 2 lektioner CO-teaching om uge, 

hvor 2 lærere har klassen samtidig. Det giver mulighed for at fokusere på 

elevernes trivsel og individuelle læring samt aktiviteter, hvor det er en fordel 
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med flere voksne i lokalet. Lærerne har ligeledes mulighed for at overvære 

og evaluere hinandens undervisning. 

Som noget nyt skiftes klasserne på mellemtrinnet til at arrangere ugens 

samling, som afholdes hver torsdag i 3. lektion. 6.a og 5.b har allerede væ-

ret værter for de første 2 samlinger, og det har været en kæmpe succes. Der 

er blevet sunget, quizzet, læst haikudigte, fortalt vittigheder mm. Og vi glæ-

der os til de næste. 5.a er de næste og de øver flittigt. 

I forbindelse med forældremøder, har der fælles opstart i skolens teatersal, 

hvor ledelsen har deltaget. Her er skolens mission for de kommende år ble-

vet præsenteret. Derudover har der væres fokus på BOYD - Bring Your Own 

Device, dvs. at eleverne medbringer deres egen computer, hvis de har mu-

lighed for det. Pt. låner ca. 22 elever om ugen af skolen. Endvidere blev pro-

ceduren for bekymrende fravær gennemgået. 

5. årgang tager på lejrskole i uge 39 i Fredericia. Vingsted var desværre fuldt 

booket. 

 

 

Nyt fra udskolingen 

Rema-ordningen er suspenderet, og vi har indført mobilfri skole. Det er to 

store ændringer for eleverne i udskolingen. Nu har eleverne tid og ro til at 

være sammen og se hinanden i øjnene, mens de spiser deres sunde med-

bragte madpakker. 

Vi har fået malet væggene i klyngen og elefanten fra SFO-tiden er fjernet. 

Der arbejdes på at få indrettet et mere alderssvarende læringsmiljø i klyngen 

evt. med inddragelse af kælderen til gruppearbejde. 

Vi har budt velkommen til 2 nye lærere i udskolingen Mette Biel og Maria 

Wolmar Nielsen, som er faldet godt til i afdelingen. 

9B og 9C er på skolerejse til hhv. Berlin og Holland. Begge har afleveret bud-

getter, der holder sig inden for de fastlagte principper for skolerejse. 9A får 

sidst på måneden besøg fra en skoleklasse i Finland, som skal indkvarteres 

privat. 

Vi har P.T. elever til to klasser på 7. årgang. I henhold til skolens principper 

Klassesammenlægninger - som følge af faldende elevtal - bør ske så tidligt 

som muligt i forløbet - og ud fra en konkret pædagogisk vurdering.  

 

 

Evt.  

- Generel drøftelse af at vi ser flere tegn på Bæredygtige fællesskaber: 

 Fællessamlinger i alle tre afdelinger 

 Gå-bus  

 Legepatrulje 

Vi skal huske at lægge fortællinger/billeder om skolen på Facebook fx 

indlæg fra gå-bussens chauffører 

 

- Der har været en henvendelse vedr. rygning. Skolen er røgfri, og 

forældre vil blive orienteret, hvis vi opdager en elev ryger. 

 

- Der har været en henvendelse vedr. farverne på skolens vægge. By 

og udvikling står for at vedligeholde skolens bygninger. Der 
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planlægges og prioriteres for en årrække ad gangen.  

  

 

 

FOKUSOMRÅDER FREMADRETTET  

 Hvordan understøtter principperne skolens profil? 

 Drøftelse af mødeafvikling/form, så det bliver mest interessant 

at deltage også for elever. 

 Årshjul for skolebestyrelsens arbejde 

 Principper gennemgås  

Til beslutning: 

 Temamøde:  

 

Skolebestyrelsesmøder 15.30-17.30 for skoleåret 2019-20 

8. oktober Princip for skolerejse og den åbne skole godkendes. 

17. december 

28. januar 

25. februar 

24. marts 

5. maj 

9. juni 


